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Kommunala pensionärsrådet   

   

    

   

 
 

Minnesanteckningar Kommunala pensionärsrådet 2024-10-24 

 
Plats och tid  Fullmäktigesalen, klockan 09.30-12.00 
 

Närvarande Majo Brostedt (S) ordförande, Torgny Zetterling (M) vice ordförande, 
Lena Blomkvist (S), Per-Olof Eriksson (L), Irena Tyszko Tähkävuori 
(V), Miriam Holm (C) 

Representanter från intresseorganisationerna SKPF, PRO, SPF 
Seniorerna, Vision P, RPG och Demensföreningen 
 
Sarita Hotti samhällsbyggnadsnämnden (punkt 4), Maria Eriksson 
från anhörigstöd på Vård- och omsorgsförvaltningen (punkt 8), 
Anna Fridell Kommunledningskontoret, Annika Linder 
Serviceförvaltningen 

 
 
 

1. Mötets öppnande och fastställande av dagordning 
Ordföranden förklarar mötet öppnat. Dagordningen fastställs. 

 

2. Föregående minnesanteckningar  
• Minnesanteckningarna från rådsmötet den 5 september godkänns och läggs till 

handlingarna.  

• Minnesanteckningarna från boendegruppen, trafikgruppen och 
hemtjänstgruppen rapporteras och läggs till handlingarna. 

 

3. Information om statistik gällande kö till vård- och 
omsorgsboende 
Genomgång av nuläget. Bilaga till kallelsen. Totalt 6 personer har väntat 
mer än 3 månader. Fler boenden planeras. 4 personer väntar på finskt 
demensboende, de bor i nuläget på demensboende utan finsk inriktning 
Rådet fortsätter följa frågan.  
 

4. Färdtjänsthandläggning 
Sarita Hotti samhällsbyggnadsnämndens ordförande gästar rådet idag för att 
informera om och svara på frågor kring färdtjänst och riksfärdtjänst och de 
långa handläggningstiderna. Bildspel visas.  
 
Sarita börjar med att informera om ökade kostnader och besparingskrav 
som ger ett ekonomiskt ansträngt läge. Prioriteringar måste göras noggrant 
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gällande varje kostnad. Exempelvis vinterväghållningen är en stor utgift med 
ökat antal kommunala vägar och där vädret inte går att påverka.   
Färdtjänst och riksfärdtjänst påverkas naturligtvis av ovanstående faktorer. 
Arbete har genomförts för att korta handläggningstiderna och det har gått 
från 12 veckor i våras till 4 veckor nu i oktober.  

 
Frågor: 

• När det gäller riksfärdtjänst i andra kommuner behöver man inte göra 
en ansökan för varje tillfälle, varför behövs det i Eskilstuna?  

o Svar: Tar med sig frågan och undersöker saken. Trafikgruppen 
får i uppdrag att bevaka frågan.  

• De äldre kommer öka och behovet med det. Kan det vara en lösning att 
flytta färdtjänst- och riksfärdtjänsthandläggningen till biståndskontoret? 

o Svar: Alla som har färdtjänst eller riksfärdtjänst har inte stöd 
från vård- och omsorgsförvaltningen. Dessutom är det 
Samhällsbyggnadsförvaltningen som gör upphandlingarna och 
sköter därmed uppföljning av bilar och chaufförer.  

• Varför kan man inte ta ett interimistiskt beslut om det är uppenbart att 
behovet finns under en period?  

o Hänvisar frågan till handläggarna. Trafikgruppen får ta med sig 
frågan.  

• Det är dyrt och krångligt att åka riksfärdtjänst om man måste byta 
färdmedel flera gånger. Går det inte att ordna på ett bättre sätt? 

o Svar: Håller med om att det kan blir krångligt ibland, hör gärna 
av er när det händer så vi kan förbättra oss. 

• Gällande snöröjningen, glöm inte bort gångbanorna. 
o Svar: Tidigare röjdes alla gångbanor utanför alla fastigheter av 

samhällsbyggnadsförvaltningen oavsett vem som ägde 
fastigheten, vilket inte var korrekt. Varje fastighetsägare har 
ansvar för sin del. Trots påtryckningar fungerar det tyvärr inte 
som det bör.  

• Ett ytterligare problem gällande snöröjningen är att vägbanornas 
snöröjare skyfflar upp snön på gångbanorna.  

o Svar: Det står i kontrakten med alla entreprenörer att de inte får 
snöröja så det hamnar på gångbanorna. Problem uppstår tyvärr 
ändå. 

 
5. Fikapaus 

 

6. Aktuella frågor 
• Arbetsgruppernas former och tjänstepersonsstöd  

Ett förslag till förtydligande text kring vad som gäller är utskickat igår. 
Majo informerar att det tjänstepersonsstöd som vissa arbetsgrupper 
tidigare har haft inte kommer att kunna fortsätta. Rådet behöver nu 
fundera på nya arbetssätt för att få ett bra arbete i arbetsgrupperna. 
Synpunkter som kommer upp under rådsmötet idag: 

o Viktigt att tjänstepersonerna är med på alla möten. Vi som är 
med i arbetsgrupperna vet ju inte vad som är på gång.  
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o Önskar ändå att tjänstepersonerna kvarstår som tidigare utan 

förändring. 
o Vi behöver hitta sätt att få information om vad som är på gång 

så vi vet vad vi ska jobba med.  
o Skriva anteckningar tillhör inte arbetsgruppen, det måste 

tjänstepersonen göra. Måste lösas. 
o Tjänstepersonerna är förutsättningen för att arbetsgrupperna ska 

fungera.  
o KPR och arbetsgrupperna är uppdrag från kommunen och 

måste organiseras därifrån. Går inte att lägga ansvaret på 
föreningarna.  

o Nog kan arbetsgrupperna sköta anteckningar men hur 
kanaliserar vi frågorna utan tjänstepersoner?  

o Hur hanteras anteckningarna från arbetsgrupperna? Vem läser 
dem? Vad är syftet med dem? 

o Arbetsgruppen kan absolut kalla till möte, ordna agenda och 
skriva anteckningar men hur ska förmedlingen av kontakter 
egentligen gå till? 

o Hur blir det om vi bjuder in tjänstepersoner och de vill visa 
bildspel och vi är i något fik eller på biblioteket?  

o Vi behöver diskutera vad syftet med arbetsgrupperna är, många 
har pratat om att arbetsgrupperna måste få information. 
Information är en sak men att påverka är en annan sak. Känner 
vi att vi påverkar i arbetsgrupperna? 

o Väntat sedan i maj på att få ett möte, tjänstepersonen har inte 
kallat. 

o Viktigt att behålla rätten till initiativ och inte lämna över det till 
tjänstepersonerna. 

o Så fort en tjänsteperson ”tar med frågan” från rådsmöte eller 
arbetsgrupp så påverkar vi.  

o Det arbetsgrupperna behöver hjälpa med är att hitta rätt 
personer för våra olika ämnen vi ska arbeta med  

o Vi känner att arbetsgrupperna är viktiga.  
o Teknik vid visning av bildspel behöver lösas om mötena inte 

kan vara i mötesrum där teknik finns. 
 

Förtydliganden från Majo och Anna: 
o Det ska fortsätta finnas tjänstepersoner kopplade till varje 

arbetsgrupp för hjälp med vem man ska kontakta, beroende på 
vilket tema som ska behandlas. 

o Om rådet bedömer att arbetsgrupperna inte kan arbeta utan 
tjänstepersoner är ett alternativ att lägga ner arbetsgrupperna 
och vänta på att bli kallade till referensgrupper när det behövs. 
Då blir rådet tillfrågade när verksamheterna ser behov.  

o Kommunstyrelsen har inte tillsatt arbetsgrupperna, det har rådet 
själv gjort. Kommunstyrelsen lägger sig inte i hur rådet arbetar 
men förväntar sig ett strategiskt arbete för påverkan i 
äldrefrågor.  
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Majo avslutar diskussionen och parkerar frågan till nästa rådsmöte, i 
december.  

 

7. Återrapportering gällande översyn och beslut om de 
finska avdelningarna för personer med demenssjukdom  
Flyttas fram till nästa rådsmöte. 

 
8. Stöd till anhöriga  

Anna informerar om det övergripande arbetet med stöd till anhöriga. 
Eskilstuna har fått pris för sitt arbete med anhörigstöd. Maria från 
anhörigcentrum informerar om verksamhetens uppdrag och innehåll. 
Bildspel visas.  

 

9. Remiss - Policy Social hållbarhet (utskickad 24/9)  
Planen var att diskutera och sammanställa rådets svar på remissen idag men p g a 
tidsbrist beslutas att synpunkter skickas in till annika.linder@eskilstuna.se senast 
den 18/11.  
 

10. Nästa rådsmöte, den 5 december. Innehåll:  
• Resultat av brukarenkäten 

• Vård- och omsorgsförvaltningens lokalförsörjningsplan  

• Arbetsgrupperna - avstämning av 2024 och arbetsformer framåt 

• Datum och innehåll rådsmöten 2025 – datum skickas ut inför den 5/12 

• Information från kostgruppen om restaurangen på Nålmakaren och 
kylda matlådor  

 

11. Summering och avslutning 
Arbetsgruppernas arbetsformer krävde mycket tid på dagens möte. Kanske vi 
behöver förlänga mötet den 5/12 så vi hinner allt. Majo tar det med till 
planeringsmötet. 

 
 

 
 
 

  Majo Brostedt, ordförande 
Annika Linder, sekreterare 

mailto:annika.linder@eskilstuna.se

